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Slovo předsedy na aktuální téma

V tento čas, již pravidelně 
několik let, probíhá také boj 
komory o Povolenky k vjezdu 
na komunikaci R7. Zdánli-
vá maličkost je každoročně 
komplikována změnou ně-

kterého z úředníků a také „mírně“ upravenými 
podmínkami k vjezdu traktorové techniky na tuto 
rychlostní komunikaci a to v délce pouhých 1,2 
km! Tato nepříjemná dopravní situace v chomu-
tovském okrese pravděpodobně nikdy neskončí, 
neboť slibovaná náhradní trasa nebude nikdy 
zrealizována. Lze si do budoucna jen těžko před-
stavit jízdu traktorové techniky po již částečně 
dokončeném obchvatu Chomutova, jež bude 
ústit nad „Otvickým obchodním centrem„ a dál 
bude pokračovat celým městem přes již dnes 
permanentně ucpaný kruhový objezd u Globu-
su.  Pátek odpoledne nebo  v neděli k večeru 
si to lze jen těžko představit. „Pár“ zemědělců 
bohužel nikoho nezajímá. 
 
Tento fakt se jeví smutným zvláště v době str-
mého růstu cen energií, pohonných hmot a prak-
ticky všech vstupů  i do zemědělské prvovýro-
by. Že základní příčinou nárůstu cen a inflace 
obecně není JEN vyhrocený a již 8 let trvající 
konflikt na Ukrajině, dokládají dramatické skoky 
v cenách hnojiv (již od září loňského roku ), ale 
i pády některých energetických distributorů  (Bo-
hemia energy atd.) dávno před 24. únorem 
2022. Hrůzy války se na nás dennodenně valí 
nejen z privátních kanálů, ale možná hlavně z ve-
řejnoprávních sdělovacích prostředků. Nikdo 
z významných Evropských, natož Českých „poli-
tiků“, přitom nehovoří o MÍROVÉM ŘEŠENÍ kon-
fliktu - všichni jako jeden muž (bohužel i ženy!) 

se předhánějí v dodávkách těžkých zbraní . 
V této souvislosti mě napadá známé Haškovo - 
Švejkovo zvolání : „Co blázníte, nestřílejte!  Vždyť 
jsou tu lidé“. 
 
O válce slyšíme stále, ale přemýšlí zodpověd-
ní o dostatku nejen energií, vody apod., ale 
také o soběstačnosti, dnes již lépe řečeno 
o bezpečnosti, ve výrobě domácích potravin? Je 
třeba si otevřeně přiznat, že Čeká republika není 
soběstačná v téměř žádné základní komoditě 
snad jen výjimkou hovězího masa. Tam je to 
zejména proto, že jeho spotřeba klesla  od roku 
1990 z 27kg na 8 kg na osobu a rok a tak pokles 
stavů skotu - v Ústecké kraji téměř o 75% - nemá 
na tuto skutečnost významnější vliv. Připomí-
nám, že domácí produkce zabezpečuje pouze 
cca 45% spotřeby vepřového, asi 55% spotřeby 
drůbežího masa, stejně tak i vajec a podobně je 
to i se zeleninou a ovocem středoevropského 
pásma. Solidarita v EU je logicky omezená a týká 
se nadbytku - to se ostatně ukázalo i v době 
„covidové“. Jednoduše řečeno: Mám - dám 
(prodám), nemám - neprodám. Košile je bližší 
než kabát byť byznys je byznys -takže zaplať 
a když mám, tak prodám! 
 
České potraviny - a to zdůrazňuji zejména 
pro naše různé aktivisty - jsou navíc skutečně 
zdravé! Je nutné stále opakovat, že spotřeba 
umělých hnojiv a pesticidů na plochu je ve sta-
rých členských zemích (a nejen tam) cca 3x 
vyšší než v ČR. Vnímá to ovšem někdo? Vadí  ně-
komu dovoz těchto produktů? Není nesmyslem, 
že se převáží vepřové v kamionech přes celou 
Evropu např. ze Španělska? Že se vozí po moři 
nejen uhlí z Austrálie, ale i letecky třešně  



3

z Nového Zélandu, růže z Ekvádoru? Kde je 
ekonomika a hlavně Green deal?  Kde je pro-
klamovaná podpora regionálním produktům? 
Česká republika se v této situaci rozhodla zvý-
šit redistributivní platbu na 23% (mimochodem 
s výjimkou jedné pobaltské země ojedinělý úkaz 
v Evropě) a krátit tak dotace středním a velkým 
zemědělským firmám. Vpodstatě čtvrtina ev-
ropských dotací přiznaných ČR už tak podstatně 
nižších na ha než u kolegů v Rakousku, Němec-
ku bude rozdělena na prvních 150 ha. Platba 
na hektar se skoro zdvojnásobí pro podnik 
do 150ha a od výměry cca 320ha přijde každý 
větší podnik o zhruba 1.300 Kč na ha.  Nic proti 
podpoře drobného podnikání - to má nezastupi-
telnou roli v pestrosti potravinového trhu a v regi-
onálních specialitách, ale 80% domácí produkce 
potravin  zejména živočišného původu pochází 
ze středních a velkých podniků. Přiškrcení jejich 
ekonomik znamená další pokles výroby českých 
potravin a zvýšení jejich dovozu. Český spotřebi-
tel si navíc navykl nebo byl donucen nakupovat 
potraviny převážně v supermarketech, případně 
v asijských večerkách  (kde najde „slevové“ zboží 
ze stejných obchodů). Zkuste dnes v těchto vel-

koprodejnách najít regálečky s domácí, regionál-
ní produkcí. Je nasnadě, že Kaufland a nejen on, 
nebude nakupovat kopu vajec denně od našeho 
chovatele. 
A tak nám zemědělcům nezbývá než nepřetržitě 
obhajovat České potraviny a také věřit, že i naši 
představitelé a zejména masmédia se začnou 
chovat jako NÁRODOHOSPODÁŘI neboť v ji-
ných zemích je to normální stav! Přeji vám 
všem v našem krásném suchém kraji dostatek 
srážek a dobrou úrodu, odpovídající cenu všech 
hlavních komodit pěstovaných v Ústeckém kra-
ji  včetně té, sdělovacími prostředky neprávem 
odsuzované, olejniny! 
 
Ing. Brožka Jaroslav 
předseda 
Krajská agrární komora Ústeckého kraje 
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Vyjádření Agrární komory ČR  
k rozhodnutí vlády o rozdělení  
zemědělských dotací po roce 2022

„Vláda si místo zajištění potravinové bezpeč-
nosti České republiky vybrala laciný politický 
marketing. Nastavením redistributivní platby na 
úrovni 23 procent, tedy na dvojnásobku hodnoty 
obvyklé jinde v Evropě, dojde u nás s největší 
pravděpodobností k dalšímu poklesu stavů hos-
podářských zvířat a útlumu v pěstování citlivých 
komodit, jako jsou brambory, ovoce, zelenina 
nebo chmel. Těmito náročnými činnostmi ze-
mědělské prvovýroby se totiž zabývají zejména 
střední a větší podniky, kterým vláda svým roz-
hodnutím nastavila neférové podmínky a poško-
dila jejich konkurenceschopnost na evropském 
trhu. Čeká nás tak menší pestrost krajiny, bez 
organické hmoty z živočišné výroby je ohrože-
na půdní úrodnost a schopnost půdy zadržovat 
vodu. Ještě více se prohloubí naše závislost 

na dovozech potravin. V době extrémní inflace 
vstupů již mnoho produkčních zemědělských 
podniků, které vyrábějí většinu potravin domá-
cího původu, hlásí omezení produkce. Národní 
strategický plán Společné zemědělské politiky 
po roce 2022 v navržené podobě je posledním 
hřebíčkem do rakve a posledním pádným argu-
mentem k úplnému ukončení provozu.  
Vláda současně nereflektovala připomínky Ev-
ropské komise, která požadovala po členských 
státech zohlednění situace na Ukrajině ve strate-
gických plánech a zajištění dostatečného množ-
ství potravin pro obyvatele. Někomu jde o to, jak 
věci vypadají, někomu o to, jak dopadnou,“ říká 
prezident Agrární komory ČR Jan Doležal.

zdroj: Agrární komora České republiky

25. 5. 2022 - Reakce Agrární komory ČR na rozhodnutí vlády zachovat 
redistributivní platbu v návrhu Národního strategického plánu Společné 
zemědělské politiky na období let 2023-2027 na úrovni 23 procent.

AGRObase květen/2022

http://www.agrocr.cz/data_ak/22/a/AGRObase2205.pdf
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MF Dnes:  
Zprava dobrý, zleva Green Deal!

24. 5. 2022 -  Mladá fronta DNES/Hovory z 
lán(ů) - Zprava dobrý, zleva tanky! Rčení zná-
mé z karikatury kreslíře Miroslava Liďáka, 
které v souvislosti s událostmi srpna 1968 
zlidovělo. Tehdy se „speciální operace“ za 
železnou oponou prodávala jako záchrana 
československého lidu před kontrarevolucí 
a prohnilým západním způsobem života. Ve 
skutečnosti šlo hlavně o mocenský souboj  
o střední Evropu a obavu z toho, že by zača-
ly zlobit i další satelity – respektive kolonie 
– Sovětského svazu.

Historie má zvláštní smysl pro humor, a tak  
i Green Deal, stejně jako kdysi tanky Varšav-
ské smlouvy, přichází „zleva“, tedy z levé čás-
ti politického spektra. Znovu je to tak trochu 
pod heslem „my vám ten ráj na Zemi vybudu-
jeme, i kdyby to mělo některé z vás stát život 
a i kdyby na chleba nebylo“.

Evropská zelená dohoda, tedy Green Deal, 
pro změmu zachraňuje planetu, občany EU 
před klimatickou neukázněností a hlavně nás 
všechny před normálním způsobem života. 
První plody v podobě zdražování energií a 
zvýšení energetické, ale i surovinové závis-
losti jsme opepřené covidem mohli ochutnat 
už před válkou.

Těžko říci, jestli je i nyní v pozadí geopolitická 
motivace, nicméně po tom, co z autobusu 
jménem Evropská unie vystoupila pro ne-
volnost Velká Británie, se zdá, že šofér, tedy 
Německo, se rozhodlo pořádně šlápnout na 

plyn. Asi aby nikdo nevystoupil, i když kvůli 
stylu jízdy hlavního kormidelníka dost mož-
ná budeme nedobrovolně zelení. Navíc si 
všech zbývajících 27 pasažérů na ten výlet za 
světlými zítřky společně půjčilo pěkný ranec 
peněz, které budou muset jednou vrátit. Jak 
říkávala teleshoppingová star Horst Fuchs: 
„A to se vyplatí!“

Jiný představitel země, kde mají vždy pravdu  
(a zejména tamní kancléři umějí vsadit na 
správné koně), tedy německý spolkový mi-
nistr zdravotnictví Karl Lauterbach, označil 
minulý týden na „vědecké“ konferenci deníku 
Zeit konzumaci masa za iracionální a pomý-
lenou. Ve stejnou dobu spolková ministryně 
pro ekonomickou spolupráci a rozvoj Svenja 
Schulze na summitu zemí G7 prohlásila, že 
Rusko vede se zbytkem světa potravinovou 
válku – a světu, tedy až miliardě lidí, hrozí 
hladomor. Přitom chce Evropa přepnout do 
ekologie a zbavit se krav kvůli tomu, že pro-
dukují metan.

Tady je snad jediné správné „evropské“ řeše-
ní. Obiloviny vyvezeme ven, abychom zabrá-
nili hladomoru. Krávy zrušíme a každý občan 
Unie si nechá povinně voperovat bachor, 
čepec, knihu a slez a během obědové pauzy 
bude chodit spásat volně rostoucí píci. A ješ-
tě se tím ušetří za sekačky, tudíž i za fosilní 
paliva. To bude Putin koukat!

Autor: Jan Doležal, prezident Agrární komory 
ČR
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Ministerstvo zemědělství, Tiskové oddělení 
Těšnov 17, 110 00 Praha 1, Česká republika 
www.eagri.cz 

 
 
 

 
Tisková zpráva 

V Praze 25. 5. 2022 
 

 
Ministr Nekula: Podporu malým a středním podnikům zachováme, 

zemědělci dostanou oproti současnosti ročně až 8 miliard korun navíc 
 
V rámci vypořádání připomínek Evropské komise ke Strategickému plánu společné 
zemědělské politiky (SZP) se nebude měnit navržená redistributivní platba ve výši 
23 % na prvních 150 hektarů každého zemědělského podniku. Včera se na tom shodli 
předsedové stran vládní koalice. Ministr zemědělství Zdeněk Nekula (KDU-ČSL) bude 
také dle dohody hledat další řešení pro podporu malých a středních podniků ve výši až 
3 miliardy korun ročně. 
„Postup při schvalování a vypořádání připomínek Evropské komise ke Strategickému plánu 
společné zemědělské politiky řešili experti na zemědělství všech stran vládní koalice. V rámci 
redistributivní platby potvrdili návrh 23 procent na prvních 150 hektarů,“ řekl ministr 
zemědělství Zdeněk Nekula. 
Již dříve prosadil ministr Nekula navýšení kofinancování Programu rozvoje venkova 
o 5 miliard korun ročně, další 2 až 3 miliardy korun mají nově směřovat do živočišné výroby a 
citlivých sektorů.  
„Budeme hledat řešení pro podporu malých a středních podniků ve výši dalších dvou až tří 
miliard korun ročně. Tyto peníze budou primárně určeny podnikům, které se zabývají 
živočišnou výrobou a produkcí citlivých komodit jako je ovoce, zelenina, chmel či brambory. 
Plánovaná podpora budeme hledat v oblastech národních dotací, daňových úlev nebo plateb 
sociálního a zdravotního pojištění. Celková alokace finančních prostředků pro sektor 
zemědělství tak bude od roku 2023 o sedm až osm miliard korun vyšší než doposud,“ uvedl 
ministr Nekula.  
V současnosti je na společnou zemědělskou politiku ročně určeno zhruba 35 miliard korun. Od 
příštího roku to bude 40 miliard korun, další až 3 miliardy získají zemědělci na dalších 
podporách. Za pětileté období platnosti nové SZP by tak čeští zemědělci mohli získat navíc až 
40 miliard korun. To pomůže zajistit udržitelnou produkci dostatku potravin při současně vyšší 
ochraně přírody. 
 
 
Vojtěch Bílý 
tiskový mluvčí Ministerstva zemědělství 
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Ministerstvo zemědělství, Tiskové oddělení 
Těšnov 17, 110 00 Praha 1, Česká republika 
www.eagri.cz 

 
 
 
 

 
Tisková zpráva 

Brusel 24. 5. 2022 
 
Ministr zemědělství: Pro posílení výroby potravin podporujeme větší flexibilitu 

společné zemědělské politiky i v roce 2023 
 
Aktuální situace na komoditních trzích, ovlivněná zejména válkou na Ukrajině, a akční 
plán na vytvoření dopravních koridorů mezi Evropskou unií a Ukrajinou, které mají 
usnadnit vývoz zemědělských produktů, byly hlavními tématy zasedání Rady pro 
zemědělství a rybářství v Bruselu. Ministři jednali také o očkování proti ptačí chřipce 
jako doplňkovém nástroji pro prevenci a tlumení této choroby.  
„Situace na komoditních trzích je i nadále velmi složitá. Vysoké ceny zemědělských komodit 
mají zásadní dopad na potravinářský průmysl a vytvářejí tlak na růst cen potravin. 
Znepokojující je i pokračující nárůst cen hnojiv a jejich omezená dostupnost, proto velmi 
oceňuji mimořádnou finanční pomoc pro nejvíce postižená odvětví. Vzhledem k pokračujícím 
negativním trendům na komoditních trzích a v zájmu zachování potravinového zabezpečení 
podporujeme další flexibilitu ve společné zemědělské politice i v roce 2023. Jsem rád, že byl 
vytvořen akční plán, který by měl usnadnit vývoz zemědělských produktů z Ukrajiny,“ řekl 
ministr zemědělství Zdeněk Nekula. 
Česká republika podporuje možnost, aby v důsledku pokračujícího negativního trendu na 
zemědělských trzích a v zájmu zachování potravinového zabezpečení bylo odloženo až do 
roku 2024 plnění tzv. GAEC 7 - rotace plodin, kdy na stejném pozemku nesmí být pěstovaná 
stejná plodina dva roky po sobě. „Z důvodu posílení produkce považujeme za vhodné zmírnit 
požadavek vyčlenění neprodukčních ploch na orné půdě. I do budoucna je podle nás potřebné 
reagovat na vzniklou situaci přijímáním mimořádných opatření, která zajistí ekonomicky 
udržitelnou produkci potravin,“ uvedl ministr Nekula. 
Evropská komise v polovině května vydala akční plán k vytvoření tzv. dopravních koridorů 
mezi EU a Ukrajinou, aby se usnadnil vývoz zemědělských surovin a produktů a oboustranný 
obchod. Reagovala tak na ruskou blokádu ukrajinských přístavů v Černém moři. Účelem je 
vytvořit náhradní trasy využívající všechny druhy dopravy a umožnit vývoz ukrajinského zboží, 
kterého je aktuálně ve skladech 25 až 30 milionů tun. 
Dalším z témat zasedání bylo očkování proti ptačí chřipce. Zavedení preventivní a nouzové 
vakcinace Česká republika podporuje a považuje ji společně s účinnou biologickou 
bezpečností za efektivní nástroj prevence a kontroly šíření této nákazy. „Navržené závěry mají 
naši podporu. Předpokládáme, že za našeho předsednictví budeme v dalším rozpracování 
této problematiky pokračovat,“ řekl ministr zemědělství Nekula. V České republice letos 
veterináři naočkovali asi 800 geneticky cenných hus, aby zabránili zavlečení nákazy do chovu. 
Ministři také jednali například o novém legislativním rámci EU pro pozitivní seznam zájmového 
chovu zvířat nebo o budoucnosti ochrany půdy v EU. Ministr Nekula se v rámci jednání Rady 
setkal s eurokomisařem pro zemědělství Januszem Wojciechowským a se svými protějšky 
z Finska, Estonska a Itálie. 
 
Vojtěch Bílý 
tiskový mluvčí Ministerstva zemědělství 
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Společnost PGRLF, a.s. otevírá nový program Podpora nákupu 
půdy 

V Praze dne 18. května 2022 

 
Podpůrný a garanční rolnický a lesnický fond, a.s. ve středu 1. června 2022 spustí 
příjem žádostí do programu Podpora nákupu půdy. Kolo programu bude ukončeno 
nejpozději na konci tohoto roku, tj. 31. prosince 2022.  
 
Nový program Podpora nákupu půdy je určen malým a středním podnikům zabývající se 
zemědělskou prvovýrobou. Jeho cílem je zpřístupnění nákupu zemědělské půdy, která není ve 
vlastnictví státu, jako primárního výrobního prostředku zemědělcům.  
 
„Nákup půdy má pro české zemědělce strategický význam a patří k hlavním nástrojům 
podpory českého zemědělství a rozvoje venkova. Samotný program má tradici a jsem 
velmi rád, že se podařilo ve spolupráci s PGRLF tento titul nově připravit, otevřít a 
navíc oproti předešlým letům i navýšit maximální částku podpory až na 20 000 EUR, 
což je v závislosti na aktuálním kurzu přibližně půl milionu korun,“ řekl ministr 
zemědělství, Zdeněk Nekula.  
 
Poskytnutá podpora je ve formě finančních prostředků určených pro snížení úrokového zatížení 
úvěrů poskytnutých podnikatelům v oblasti zemědělství.  

Podpora se poskytuje v režimu de minimis a maximální výše podpory je korunový ekvivalent 
částky 20 000 EUR, avšak celková výše podpory de minimis nesmí za libovolné tři po sobě jdoucí 
účetní období překročit korunový ekvivalent 20 000 EUR. Žádost o podporu se podává pouze 
elektronicky prostřednictvím internetových stránek společnosti PGRLF, a.s. www.pgrlf.cz. 
Samotná podpora nebude poskytnuta, pokud nedojde k čerpání úvěru do 2 let od zaregistrování 
žádosti, nebo v případě že došlo k uzavření úvěrové smlouvy před podáním žádosti do programu. 
Celé znění pravidel a další informace klienti naleznou na internetových stránkách společnosti.  

 

 

 

 

Zdroj: Podpůrný a garanční rolnický a lesnický fond (PGRLF) 
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Na aktuální téma

O situaci v ze-
mědělství se 
zajímáte dlouho-
době, byl jste čle-
nem sněmovního 
zemědělského 
výboru. Jak hod-
notíte současnou 

situaci v resortu a jak se díváte na kroky 
nového ministra Zdeňka Nekuly?

Situace v zemědělství je dlouhodobě kritická. 
Nyní je umocněna vývojem několika krizí, od 
prudkého růstu cen energií až po válečný kon-
flikt na Ukrajině. A do toho přichází nová společ-
ná zemědělská politika  
a pronikavé změny národního strategického 
plánu pro zemědělství. Všechny tyto události při-
spívají ke zvýšení nestability českého zeměděl-
ství a hrozí, že poklesne konkurenceschopnost 
tohoto životně důležitého oboru jak vůči země-
dělcům v ostatních členských státech, tak vůči 
zemědělcům ve třetích zemích. Na kroky mini-
stra zemědělství se musím dívat kriticky. Hned 
na počátku byl vmanévrován do situace, kterou 
neměl zcela pod kontrolou. Bohužel nedokázal 
najít dostatek odvahy, aby se vzepřel nesmysl-
ným změnám ve strategickém plánu a nešetr-
nými vyjádřeními proti sobě popudil množství 
zemědělců. 

 

Ministr chce na vládě prosadit 810 milionů 
Kč pro zemědělství, rozdělit by se měly ze-
jména odvětvím, která jsou ohrožená napří-
klad vysokými cenami energií, hnojiv nebo 
současnou složitou situací na mezinárod-
ních trzích. Příspěvek podle něj dostanou 
chovatelé prasat, drůbeže a krav na mléko, 
a také pěstitelé jablek a brambor. Finanční 
podpora má pomoci zajistit dostatek potra-
vin. Bude to stačit?

Jde o prostředky z krizového fondu EU ve výši 
270 milionů korun a každý stát může tyto pro-
středky navýšit o dvojnásobnou částku. Všechny 
země v našem okolí okamžitě avizovali, že vyu-
žijí kofinancování v maximální možné míře, aby 
pomohli svým zemědělcům. U nás se dlouho  
s vyšší podporou nepočítalo a existovalo riziko, 
že se dále zhorší postavení českých zeměděl-
ců v konkurenci okolních zemí. Tyto prostředky 
nemohou zdaleka zacelit utrpěnou újmu, pouze 
ji mohou zmírnit. Obávám se, že příliš široké 
spektrum podpory rozmělní prostředky. Zpočát-
ku mělo jít o podporu těch nejvíce postižených 
sektorů, chovu prasat a pěstování jablek, po-
stupně se ale spektrum rozšířilo. V žádném pří-
padě není a ani nemůže být ambicí této pomoci 
zajistit dostatek potravin. Jde o to, překlenout 
nejkritičtější období s co nejmenší újmou.

 
 

Situace v zemědělství je dlouhodobě kritická, 
varuje Josef Šenfeld
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Nekula také uvedl, že velkou rozkolísanost 
cen vyřeší zákon o cenách, který by napří-
klad limitoval slevové akce. Ty podle něj 
likvidují české zemědělce, kteří nemohou 
dlouhodobě prodávat své produkty za pod-
nákladové ceny. Co o tomto návrhu soudí-
te?

V současné době růstu cen je trochu nesmyslné 
bojovat proti slevám. Na druhou stranu si musí-
me uvědomit, že každou slevu musí někdo zapla-
tit. V žádném případě ji neposkytují obchodníci, 
ale náklady přenášejí na své dodavatele a ti dále 
na zemědělce. A zemědělci se mnohdy dostávají 
do situace, že jsou nuceni prodávat za podná-
kladové ceny. Chybí tady dlouhodobá koncepce 
tvorby cen a spravedlivějšího rozdělení zisku 
mezi všechny součásti obchodní vertikály.  

Povedou podle vás k zastavení růstu cen 
kontroly marží v obchodech, ke kterým při-
stoupilo ministerstvo? (Svaz obchodu  
a cestovního ruchu nepovažuje marži u po-
travin za průkaznou hodnotu. Ministerstvo 
by se mělo podle svazu zaměřit na zisko-
vost. Kontrola marží svaz označil za totální 
nesmysl.)

Růst cen je ovlivněn řadou faktorů a nepřimě-
řené obchodní přirážky jsou jen jedním z nich. 
Osobně kontrolu marží chápu jako signál, aby 
nedocházelo ke zneužívání situace ze strany 
obchodníků. Chápu reakci obchodníků, že ne-
chtějí nechat nahlédnout „pod pokličku“. Ono 
je nesmyslem rovněž sledovat míru ziskovosti. 
Všichni víme, že existují způsoby, jak optimalizo-
vat zisk. Například neúměrně vysokými platbami 
dceřiným společnostem, třeba v podobě nájmů 
nebo v podobě poradenství. Potom snadno vy-
chází ziskovost na jednotky procent. Paradoxem 
je, že zemědělci jsou napadáni a dehonestováni 
ze strany firem, jejichž jednotlivé zisky i obraty 
dosahují podobných hodnot, jako celého země-
dělského oboru.

Jak se díváte na požadavek zařadit země-
dělství a potravinářství mezi prvky kritické 
infrastruktury?

Jednoznačně pozitivně.  Potraviny jsou strategic-
kou surovinou a je nutné zajistit jejich produkci v 
každé době. Nemůžeme zůstat závislí na dovozu 
potravin, musíme být schopni zajistit produkci 
základních potravin z vlastních zdrojů. Kam vede 
závislost na dovozu jsme mohli vidět v počátcích 
proticovidových opatření, kdy jsme najednou 
měli nedostatek zdravotnického materiálu, ale 
také některých potravin, jejich cena stoupala do 
závratných výšek. Nedokážu si představit, co by 
se stalo, kdyby nešlo „jen“ o některé druhy zele-
niny, ale třeba o maso, mléko či pečivo.

Kde vy vidíte důvod tak razantního růstu 
cen potravin, k jakému nyní dochází? Podle 
Českého statistického úřadu stouply ceny 
potravin v meziročním srovnání o desítky 
procent.

Sešlo se několik faktorů.  Došlo k narušení logi-
stických řetězců v zásobování, prudkému růstu 
cen energií, pohonných hmot či hnojiv. Situaci 
významně zhoršila válka na Ukrajině a následné 
sankce uvalené na Rusko. Je jasné, že na trhu 
bude nedostatek komodit, které obě země ex-
portují, takže vzniká vysoká poptávka. Takže se 
spojily dva negativní jevy – růst nákladů a zvýše-
ná poptávka.

Důležitou otázkou je potravinová soběstač-
nost. Má podle vás vláda vůbec nástroje, 
jak tuto problematiku efektivně řešit?

Má. Rozhodně nechceme direktivní rozhodování 
a přikazování, kolik čeho má který zemědělec 
produkovat. Ale stát musí vytvářet podmínky. 
Před několika lety byla dnešním ministrem so-
ciálních věcí přijata strategie, jejímž cílem bylo 
zvýšení soběstačnosti a tím potravinové bezpeč-
nosti v základních zemědělských komoditách. 
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Předchozí vedení ministerstva zemědělství činilo 
kroky, které měly cíle této strategie naplňovat, 
nebo alespoň nezhoršovat.  Připadá mi, že 
současné kroky této vlády jdou přímo proti této 
strategii.

 
Jak situaci v zemědělství ovlivní změna do-
tační politiky, která by měla vést ke zvýšení 
dotací pro menší zemědělce. Agrární ko-
moře i Zemědělskému svazu se tato změna 
nelíbí, podle nich odebírá prostředky ze-
mědělcům, kteří tvoří dominantní množ-
ství českých potravin. Naopak Asociace 
soukromého zemědělství, která zastupuje 
hlavně menší zemědělce, s tím logicky sou-
hlasí. Co o této změně soudíte vy?

Souhlasím se stanoviskem Zemědělského svaz 
a Agrární komory. Tak výrazný zásah do systému 
podpor zhorší postavení především středních 
zemědělských podniků, které jednak zajišťují 
naprostou většinu produkce náročnějších země-
dělských komodit, jednak budou nejvíce poško-
zení zkrácením dotací. Musíme si uvědomit, že 
střední zemědělské podniky jsou páteří české-
ho zemědělství a mnohdy ztrátovou produkci 
mléka, brambor, masa, ovoce, zeleniny i dalších 
náročných komodit zajišťují na úkor zvýšení zis-
kovosti. Uvědomují si, že zisk je jen jedno  
z měřítek a mnohem podstatnější je udržitelnost 
ziskovosti. A tu dává právě pestrá výroba. 

Jaký je váš názor na zrušení povinnosti při-
dávat biosložku do paliv? Co k tomu vládu 
vede, nemůže to znamenat zásah do plánů 
zemědělců?

Zrušení povinnosti přimíchávání neznamená 
zrušení přimíchávání. Ve skutečnosti se nestane 
prakticky nic. Distributoři budou mít dále po-
vinnost snižovat emise z paliv a nejjednodušší 
cestou, jak to dělat je právě přimíchávání. Pokud 
by přeci jen došlo k poklesu v naší republice, jiné 
země v našem okolí nadále budou biosložku do 
paliv přimíchávat, takže zájem po těchto pali-
vech bude. 

Jak vy osobně vidíte další vývoj českého 
zemědělství? Co mohou očekávat nejen 
zemědělci, ale také občané? 

Pro české zemědělství je diskuse o budoucnosti 
SZP velmi důležitá. Politika musí být nastavená 
tak, aby byly dobré podmínky pro hospodaření 
malých, středních i velkých zemědělců. Po ne-
dávných zkušenostech se bude zcela jistě více 
hledět na soběstačnost, bezpečnost v základ-
ních potravinách.

Pokrok se nedá zastavit. Polní autonomní roboti 
již není sci-fi, ale realita. Technologie pro dosta-
tečnou přesnost, samostatnost a bezpečnost 
jsou již na dostatečné úrovni, abychom čím dál 
více se mohli potkávat s nasazením autonom-
ních robotů v reálné praxi.  
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České podniky se smíšenou výrobou si v rámci Evropské unie nevedou špatně. Čistá při-
daná hodnota na jednu roční pracovní jednotku (ČPH/AWU) vychází v průměru EU skoro 
poloviční oproti ČR (694tis. Kč/AWU). Nicméně výsledků sousedního Německa (1,2mil. 
Kč/AWU) a Rakouska (956tis.Kč/AWU) naši zemědělci nedosahují.
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Prodej kuřic nabízí  
statek Jezerka u Kadaně
PRODEJ KUŘIC ZAHÁJEN v Kadani na statku Jezerka. 

13ti týdenní, za 195 Kč/kus, každý týden navíc + 5 kč. 

Plemena Bovavs Brown, Decalb White a Moravia Bare plus ko-
houtci za 120 Kč. 

Objednavky na čísle 605 012 370. 
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Dožínky
Vrskmaň
3. září 2022
od 15 hod

13.00 – 15.30 — spanilá jízda zemědělské techniky okresem

15.00 — hudba, stánkový prodej, občerstvení.

17.00 —  22.00 kulturní program, zábava

doprovodný dětský program, výstava zemědělské techniky

Okresní agrární 
komora Chomutov

obec 
Vrskmaň

MAS Sdružení 
Západní Krušnohoří

Severočeské doly a.s.
Chomutov

Agrozet
České Budějovice
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Česká

jablka, brambory, mléko ze dvora...

Klikněte do interaktivní mapy a ona se otevře v aplikaci google maps. Mapu stále doplňujeme,  
pokud se o dalším producentovi, který sám svoji produkci prodává také konečnému spotřebitelovi 
(ve farmářské prodejně nebo ze dvora), dozvíme. Prodejce ze dvora nebo farmářské prodejny může-
te hlásit na mail dufkova@oakchomutov.cz.  

https://www.google.com/maps/d/edit?mid=1YzOCfqK_cB7lx5AhePp7-2-CZCp5yW0Q&usp=sharing
mailto:%20dufkova%40oakchomutov.cz?subject=Prodej%20ze%20dvora%20nebo%20farm%C3%A1%C5%99sk%C3%A1%20prodejna
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Medová mapa

Najděte si kvalitní med přímo ve svém regionu a pod-
pořte tak místního včelaře. Nač kupovat med v super-
marketu, navíc pocházející kdoví odkud!  
https://www.najdisivcelare.cz/mapa-vcelaru

Klikněte do interaktivní mapy - ona se otevře

https://www.najdisivcelare.cz/23-prodej-medu-ustecky-kraj
https://www.najdisivcelare.cz/mapa-vcelaru
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Vepřová mapa

Nákup, který dává smysl
A je to tady! Mnoho hlasů bylo vyslyšeno a my vám ve spolupráci se zemědělci představujeme unikátní 
mapu, kde můžete online zakoupit balíčky výborného českého vepřového masa. Z první ruky, bez neho-
rázných obchodních přirážek a se zárukou vysoké kvality. Nakoukněte do mapy a podpořte tuzemské 
chovatele, kteří jsou v nejtěžší ekonomické situaci za posledních 30 let. Mnohým chovatelům prasat 
bohužel hrozí konec podnikání. Děkujeme a přejeme dobrou chuť k vašim pokrmům z českého vepřové-
ho.

Kliknutím do obrázku mapy se Vám otevře aplikace Naši zemědělci.cz. I v Ústeckém kraji je několik 
výdejních míst. Nakoukněte, objednejte a dojeďte si vepřové maso za výhodnou cenu vyzvednout. 

https://nasizemedelci.cz/?fbclid=IwAR0TB_Aj1QqzupMLPsPJR3MnQPKTbGWynwtrBG3LMpMlF2O07rr2kgAVLx8
https://nasizemedelci.cz/seznam-zemedelcu/
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Vaše zpětná vazba je nutná

Vážení a milí, vážené a milé,
snažíme se Vám předávat AKTUÁLNÍ informace. Před asi půl  
rokem jsme zvolili cestu INFORMAČNÍKU, on-line informačním 
periodikem zemědělců Ústeckého kraje.  

Každý týden pro Vás sleduji vývoj na „bitevním 
poli“. To nejdůležitější se Vám snažím snad 
trochu přehledně srovnat do tohoto periodika. 
Posílám Vám ho prostřednictvím modulu „smart 
info“ z webu Krajské agrární komory Ústeckého 
kraje (KAK ÚK). Dávám ho na FB stránku KAK 
ÚK a do dalších skupin. Informačník není určen 
pouze a jenom zemědělcům. Jeho prostřednic-
tvím se snažíme veřejnosti i veřejnosti sdělit, 
jaké máte úspěchy, ale i problémy. 

Vím, že informací je v současné době hodně  
a že kdo chce, ten je získá. Přesto se domnívám, 
že tento materiálek Vám může být nápomocen. 
Že jste si něj již zvykli mohu usuzovat z toho,  
kolikrát jste si jej z webu KAK UK stáhli (nevím 
kdo, ale vidím v administraci počet stažení). 

Aby celá tato práce měla nějaký smysl, potřebo-
vala bych od Vás jakoukoliv zpětnou vazbu:

Podklady pro interaktivní mapy 
Mapy jsou vytvořené. Věřím, že je podstatně 
víc zemědělců, kteří pěstují ovoce, brambory či 
prodávají mléko ze dvora apod. Do mapy se ale 
nedostanou, pokud o nich nebudu vědět. Nejjed-
nošší zůsob, jak je do mapy dostat, je poslat mi 
informaci o tom, že někdo takový existuje (pri-
márně z Ústeckého kraje). Opravdu není v mých 
silách, abych projížděla krajem a hledala, už 

proto, že to vše dělám jako svou volnočasovou 
aktivitu a tolik volného času skutečně nemám. 

Informace o různých akcích    
Stačí poslat plakát. Ráda ho sem vložím.

Zájem o přednášky, vzdělávání
Pokud byste měli zájem o konkrétní témata,  
ve většině případů by nebyl zájem to zajistit. Jen 
bychom potřebovali vědět, o co ten zájem máte. 
Abychom vymýšleli, co by Vás asi tak mohlo 
zajímat a oak Vás přesvědčovali, abyste přišli, to 
není ta správná cesta. 

Vaše náměty a podněty
Dejte nám vědět, co konkrétního byste od komo-
ry očekávali.  

Informačník šiřte dál
pokud budete informačník šířit dál mezi své 
přátele a známé, podpoříte tím vlastně sami 
sebe. Snažím, aby materiál působit pozitivně. 
Potřebujeme přeci veřejně říci a stále opakovat, 
že nejsme ti, kdo ničí přírodu. Že se ní chováme 
šetrněji, než v mnohých zemích EU, odkud si 
spotřebitel s radostí koupí to či ono, namísto aby 
si to koupil od NÁS. Že nejsme ti, kdo způsobují 
zdražování potravin. Že nejsme jen „pobírači“ 
dotací. Děkuji Vám. H. Dufková - tajemnice    
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Informace mailem

Provozovatel, u kterého má Krajská agrární ko-
mora ÚK webové stránky, byl nucen, vzhledem  
k nutné změně technologie (tak aby mohl zajiš-
ťovat doručování vašich emailů, a to jak klasické 
emailové pošty nebo rozesílání novine), stávající 
modul pro rozesílku novinek ukončit. 

Namísto toho „nasadil“ modul nový s názvem 
„smart info“. Ten původní bude za několik dní 
úplně ze serverů poskytovatele webových služeb 
odinstalován.

Pro všechny, kdo jste byli přihlášeni k odběru 
novinek, z toho vyplývá potřeba nového souhla-
su se zasíláním e-mailů (GDPR) a tím i nového 
zaregistrování se.

Pro nové zaregistrování se jste obdrželi e-mail, 
kde jste k tomuto kroku byli vyzváni. Kdo jste 
to neudělal, udělejte to, prosím, z webu www.
kakuk.cz. 

» www.kakuk.cz

» hlavní stránka, vpravo pod mapou je sloupek 
„Dostávejte důležitá oznámení z našeho webu 
prostřednictvím e-mailů“

» srolujte až na Chci se zaregistrovat

» vyberte „vše“, klikněte na „pokračovat na 
zadávání kontaktních údajů“ , vyplňte potřebné 
a nakonec potvrďte registraci v mailu, který 
Vám přijde na adresu, kterou jste při registraci 
zadali. 

dostávejte důležitá oznámení z našeho 
webu prostřednictvím e-mailů

https://www.kakuk.cz/
https://www.kakuk.cz/
https://www.kakuk.cz/
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Okresní agrární komora pro okres 
Chomutov

SNP 144, 431 44 Droužkovice 
IČ 49904485

Korespondenční adresa: 
Rudé armády 23, 431 44 Droužkovice

mail: info@oakchomutov.cz 
 oakchomutov@gmail.com

Předseda:

 Ing. Hana Dufková, tel. 737 177 432

Místopředseda:

 Jiří Kejř, tel. 606 308 725 
 Mgr. Martin Vízek, tel. 733 129 544

Agrární komora Litoměřicka

Pekařská 108/8, 412 01 Litoměřice

IČ 28669096

tel: 724 107 905 - (tajemník Václav Štork)

mail: aklitomericka@tiscali.cz  

Předseda:

 Ing. Otakar Šašek, tel. 416 591 289

Místopředseda:

 Ing. Antonín Štech, tel. 416 591 372

Okresní agrární komora Most

Dělnická 33, Most - Velebudice

IČ 48293865

tel. 602 517 070 (ředitel Ing. Jan Veleba) 
tel. 602 741 110 (Radka Plachá)  

mail: komoramost@komoramost.cz

Okresní agrární komora Louny

Mostecká 2580, 438 01 Žatec

IČ 62244442

tel. 602 481 995 

mail: oakln@czhops.cz

Předseda:

 Ing. Václav Drhlík, tel. 722 949 622

Místopředseda:

 Ing. Jan Cihlář, tel. 775 999 328 
 Jaroslav Šůma, tel. 606 127 252

Předseda:

 Ing. Lenka Vošahlíková

Místopředseda:

 Ing. Ivo Bednár, tel. 777 839 188 
 

Agrární komora Děčín - Ústí nad  
Labem, z.s.

U Obory 262/2, 405 02 Děčín VII - 
Chrochvice

IČ 05460476

mail: akdecin@seznam.cz 
 sip.jarek@seznam.cz

Předseda:

 Ing. Jaromír Šíp, tel. 602 158 648

Místopředseda:

 Tomáš Vodička   
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